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Femei care schimbã România

1.Prima decizie care mi-a schimbat
traiectoria profesională a fost
aceea de a renunța la profesia de

avocat, deși am terminat facultatea de
Drept la Universitatea Babeș Bolyai din
Cluj-Napoca. Mi-am dat seama foarte
repede că am o atracție pentru zona de
business. Jobul meu în cadrul Puratos
România mi-a dat ocazia să descopăr ce
înseamnă acest lucru, iar evoluția mea în
companie a venit natural. Niciun parcurs
nu este unul lin, peste tot apar greutăți,
piedici, însă cred că e nevoie de curaj să
alegi pentru tine și echipa ta. În ultimii
șase ani, de când sunt Director regional al
Puratos Group pentru Europa Centrală și
de Est, am avut curajul să investesc în
oameni și proiecte care aduc plusvaloare
nu doar companiei, ci și industriei și
societății în ansamblu. Un exemplu
relevant ar fi anul 2020 când, în plină
pandemie, am deschis Bakery School,
prima școală pentru brutari, cofetari și
patiseri din România, la Tărtășești, județul
Dâmbovița. Procesul a fost unul extrem de
dificil, însă nu am renunțat la acest proiect.
Iar anul acesta vom avea prima generație

de tineri absolvenți, care, după liceu, sunt
deja considerați calificați în domeniu.
Câțiva dintre ei au făcut performanță chiar
și din școală. Opt dintre elevii noștri au
fost pe podium la Olimpiada WorldSkills
de Brutărie și Cofetărie.  Și această
misiune continuă să fie o prioritate pentru
noi. În septembrie 2022, am deschis a doua
școală Bakery School în sistem dual din
România la Cluj-Napoca. Investiția totală,
în proiectul Bakery School a fost de peste
350 de mii de euro până în prezent. Ne
dorim să continuăm extinderea lui, ideal în
fiecare oraș mare din țară. 

2.Industria alimentară a fost
puternic afectată de pandemie,
atunci când liniile de producție au

fost fie închise complet sau restricționate
teribil. Când lucrurile au părut că își revin,
războiul din Ucraina a reușit să bulverseze
și mai puternic întregul lanț de
aprovizionare, la nivel mondial. Inflația
cred că este cea mai usturătoare consecință
a crizelor menționate mai sus. Toată
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Facultăţii de Drept, Universitatea 
Babeș-Bolyai, Cluj-Napoca, și deține un
Executive MBA româno-american, la
ASEBUSS. Deși a studiat dreptul, nu a
practicat niciodată avocatura, iar viața
a îndreptat-o spre un alt domeniu, spre
business. A început ca director de
resurse umane în grupul Puratos,
companie belgiană, producător de
ingrediente alimentare în brutărie,
cofetărie și ciocolaterie. Apoi a devenit
director operațional în cadrul sucursalei
Puratos România. În 2012 a fost numită
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iar în martie 2018, Gabriela Bereș a
ocupat poziția de Director Regional al
Puratos pentru Europa de Est, fiind
desemnată să dezvolte operațiunile
companiei pe 15 piețe.

Ea conduce activitățile subsidiarelor
Puratos din Ungaria, Republica
Moldova, Ucraina, Serbia, Croația,
Slovenia, Bosnia-Herțegovina, Cehia și
Polonia și operațiunile din Albania,
Kosovo și Georgia, unde compania este
reprezentată prin reţele de distribuitori
locali. Își menține și rolul de coordonare
a operațiunilor din România, pe care l-a
deținut în ultimii zece ani, subsidiara
locală reușind să obțină performanţe
foarte bune  an de an, în baza deciziilor
de business curajoase, care au pus
întotdeauna clientul şi consumatorul 
pe primul loc.

Femeile sunt puternice pentru că sunt reziliente
și au un nivel de integritate ridicat
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O femeie nu va abandona un proiect important, 
chiar dacă va fi dificil, fie că e mamă, sau antreprenor,
sau manager la o multinațională. De asemenea, 
cu aceste calități vine și curajul de a lupta pentru mai
bine, pentru bunăstarea ei și a comunității din jurul ei 
de care e responsabilă. 
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industria a suferit de pe urma acestor
scumpiri și a fost nevoită să ajusteze
costurile, pentru a supraviețui. Sper ca în a
doua parte a anului, acest avans să se
tempereze, pentru că, după părerea mea,
vârful de scumpiri a fost atins. Eu cred că
investițiile trebuie să meargă înainte, pentru
că, de multe ori, crizele sunt generate și de
reacțiile emoționale la ele. Respectiv,
oamenii aud de criză și încep să consume
mai puțin, punând astfel în pericol în
special afacerile mici. Motiv pentru care eu
fac apel la echilibru. Puratos România de
exemplu, își continuă investițiile începute

în anii trecuți. Suntem în plin proces de
finalizare a documentelor pentru
construcția unei noi fabrici în spatele
sediului pe care îl avem în comuna Tunari,
județul Ilfov. 

3.Cred că femeile sunt puternice
pentru că în primul rând sunt
reziliente și au un nivel de

integritate ridicat. Și aici mă refer la
capacitatea de asumare a unei
responsabilități, oricât ar fi de greu. 

O femeie nu va abandona un proiect
important, chiar dacă va fi dificil, fie că e
mamă, sau antreprenor, sau manager la o
multinațională. De asemenea, cu aceste
calități vine și curajul de a lupta pentru mai
bine, pentru bunăstarea ei și a comunității
din jurul ei de care e responsabilă. Și nu în
ultimul rând, empatia feminină cred că
aduce ingredientul autentic al oricărui
proiect în care se implică, pentru că nu îl
gândește doar pentru ea și binele personal,
ci pentru binele celor din jur, fie că vorbim
de familie sau despre angajați, echipă,
comunitatea din care face parte. 




